
Rokytnický zámek v letní sezóně

  Také  v  letošní  turistické  sezóně  budou  mít  zájemci 
možnost  navštívit  rokytnický  zámek.  Jeho  vrata  se  bu-
dou návštěvníkům otevírat v sobotu odpoledne. Případné 
uzavření nebo změny budou oznámeny na  internetových 
stránkách  zámku.  Jak  řekl  Horskému  kurýru  Oldřich 
Pešek,  majitel  zámku,  pro  letošní  rok  jsou  připraveny 
dvě  novinky. Milovníci  koní  se  mohou  těšit  na  výstavu  

fotografií o práci  těžkých koní v  lesnictví a zemědělství. 
Příznivci historie se dozvědí o severočeském šlechtickém 
rodu Clam-Gallasů. Jeho členka Karolína Gallasová byla 
provdána do rodu Nosticů, kterým rokytnický zámek pa-
třil.  V  týdnu  před  Anenskou  poutí  proběhne  přednáška 
o zmíněném rodu Clam-Gallasů. 

JKO



   z Rokytnice v Orlických horáchZPRÁVY

Z Rady města
Kompletní text Usnesení rady 
města je uveden na interneto-
vých stránkách města www.
rokytnicevoh.cz nebo k na-
hlédnutí na Městském úřadu 
v Rokytnici v Orlických ho-
rách.

Informace z jednání Rady města Rokytnice v Orlických
horách konaného dne 29.04.2019 – Zkrácený výpis

l Požadavek na změnu dopravního značení v Dolním Sídlišti
Na Městský úřad  se obrátila paní ***  s  žádostí,  aby vjezd před 
bytový dům čp. 259 na Dolním Sídlišti byl označen dopravní znač-
kou zákaz stání, nikoli zákaz zastavení. Za současného stavu do-
chází k tomu, že pokud obyvatelé domu zajedou před vchod, aby 
si vyložili věci z auta, porušují dopravní předpisy.
Rada města Rokytnice v O.h. ukládá tajemnici kontaktovat pří-
slušné orgány za účelem změny dopravního značení. 

l Pronájem fotbalového hřiště
Rada projednala záležitost užívání areálu fotbalového hřiště, včet-
ně zázemí. Jedním ze způsobů řešení situace je možnost uzavření 
nájemní smlouvy se subjekty, které hřiště užívají.
Rada města Rokytnice v O.h. ukládá tajemnici a místostarostovi 
vypracovat návrh nájemní smlouvy na pronájem areálu. 

l Žádost o dotaci z rozpočtu města na zajištění dopravní ob-
služnosti veřejnou linkovou dopravou
Královéhradecký kraj požádal město Rokytnice v O.h. o poskytnu-
tí dotace z rozpočtu města k úhradě ztráty z provozování dopravní 
obslužnosti nad rámec dopravní obslužnosti území Královéhradec-
kého kraje veřejnou  linkovou dopravou za období od 09.12.2018 
do 14.12.2019.
Rada města Rokytnice v O.h. schvaluje poskytnutí dotace z roz-
počtu města Rokytnice v O.h. ve výši 24.784 Kč Královéhradecké-
mu kraji.

l Akce „Muzika pod širým nebem aneb vzpomínka na všech-
ny dobré lidi“
Pan Jiří Bílek požádal o schválení konání akce „Muzika pod ši-
rým nebem aneb vzpomínka na všechny dobré lidi“, která se koná 
01.06.2019 v zámeckém parku. Akci by pan Bílek rád uskutečnil 
pod záštitou rady města. Zároveň požádal o poskytnutí finanční-
ho příspěvku na úhradu nákladů na některá hudební vystoupení, 
elektrickou energii a přenosná WC. Dále požádal o schválení bez-
úplatného zapůjčení párty stanu a o odpuštění poplatku za zábor 
veřejného prostranství.
Rada města Rokytnice v O.h. schvaluje poskytnutí záštity nad 
akcí.

l Navýšení nájemného
Bc. Hana Barilová, vedoucí oddělení Správa bytového a nebyto-
vého fondu požádala o navýšení nájemného pro byt č. 3, v domě  
čp. 72 na nám. T.G.M. od 01.05.2019. V bytě byla v období  le-
den až březen 2019 provedena celková rekonstrukce, jejíž náklady  

činily 469.845,24 Kč. Navrhla navýšit nájemné o 10 Kč na částku 
42,01 Kč/m2.
Rada města Rokytnice v O.h. schvaluje navýšení nájemného. 
Rada města Rokytnice v O.h. ukládá starostovi připravit ve spo-
lupráci se správou bytového a nebytového fondu úpravu nájemné-
ho v bytech i nebytových prostorách ve vlastnictví města.

l Ceník - Muzeum železnice
Starosta  předložil  radě města  ke  schválení  nově upravený  ceník 
vstupného  do muzejní  expozice Železnice Doudleby  - Vamberk 
-  Rokytnice  (bývalá  výtopna  lokomotiv  v  areálu  žst.  Rokytnice 
v O.h.).
Rada města Rokytnice v O.h. schvaluje ceník vstupného dle pří-
lohy.

l Organizace provozu MŠ o letních prázdninách
Bc. Vlasta  Gallová,  ředitelka Mateřské  školy  Rokytnice  v  O.h. 
informovala  radu  města  o  organizaci  provozu  MŠ  v  červenci 
a v srpnu 2019. Provoz bude přerušen na dobu čtyř týdnů v době 
od 22.07.2019 do 18.08.2019. V ostatních týdnech měsíců červe-
nec a srpen bude po dohodě s rodiči omezen provoz na jednu třídu 
pro pracující rodiče.
Rada města Rokytnice v O.h. bere na vědomí informaci o orga-
nizaci provozu MŠ.

l Petice - Vjezd a výjezd z parkoviště v Sídlišti 1. máje
Obyvatelé domů čp. 242 a 243 v Sídlišti 1. máje podali k Měst-
skému  úřadu Rokytnice  v O.h.  petici,  ve  které  požadují  změnu 
dopravního značení u parkoviště vybudovaného v Sídlišti 1. máje. 
Za současného stavu využívají řidiči zaparkovaných vozidel k pří-
jezdu a odjezdu z parkoviště cestu, která původně sloužila pouze 
k zavážení dřeva pro domy čp. 242 a 243. Podle názoru podepsa-
ných osob by  situaci mohlo vyřešit  nové dopravní  značení,  kdy 
by vozidla byla nucena opustit parkoviště po stávající komunikaci 
a nevyužívala by tak cestu vedoucí podél jejich domů.
Rada města Rokytnice v O.h. projednala  v  souladu  s  čl.  III 
vnitřní směrnice č. 1/1996 petici obyvatel domů č. p. 242 a 243 
v Sídlišti 1. máje ze dne 23.04.2019 evidovanou pod č. 1/2019.
Rada města Rokytnice v O.h. nevyhovuje petici. Změna doprav-
ního značení se nebude realizovat.

l Smlouva s Hasičským záchranným sborem Královéhradec-
kého kraje - muzeum 
Radě  města  byla  ke  schválení  předložena  smlouva  o  připojení 
elektrické  požární  signalizace  prostřednictvím  zařízení  dálkové-
ho přenosu na pult centralizované ochrany a o přijetí opatření pro 
účinné provedení  zásahu  jednotkou požární ochrany Muzea Ro-
kytnice v O.h., Horská 174. Smlouva bude uzavřena s Hasičským 
záchranným sborem Královéhradeckého kraje.
Rada města Rokytnice v O.h. schvaluje uzavření  smlouvy  
č.  82019002  o  připojení  elektrické  požární  signalizace  s  posky-
tovatelem: Česká  republika  - Hasičský záchranný  sbor Králové-
hradeckého kraje, se sídlem Hradec Králové 3, nábřeží U Přívozu 
122/4, 500 03.

l Žádost o poskytnutí dotace z rozpočtu města
Pan  František  Grulich  požádal  o  poskytnutí  dotace  z  rozpočtu 
města. Účelem dotace  je finanční příspěvek na  jednu vyučovací 
hodinu a žáka. Předmětem činnosti žadatele je výuka žáků ve hře 



na hudební nástroje, hudební nauky a zpěvu, zajištění programu 
při vítání občánků a vyřazení žáků MŠ.
Rada města Rokytnice v O.h. schvaluje  poskytnutí  dotace 
ve výši 21.000 Kč.

l Výběrové řízení - Nakládání s komunálním odpadem
Radě města byly k projednání předloženy materiály k výběrovému 
řízení. Jedná se o veřejnou zakázku, zadávanou v režimu zákona 
č. 134/2016 Sb., o zadávání veřejných zakázek ve zjednodušeném 
podlimitním řízení s názvem: Nakládání s komunálním odpadem 
ve Městě Rokytnice v O.h.
Rada města Rokytnice v O.h. schvaluje  vypsání  výběrového 
řízení  „Nakládání  s  komunálním  odpadem  ve  městě  Rokytnice 
v O.h.“.

l  Pravidla pro udělení cen města
Radě města byl k projednání předložen dodatek č. 1 Pravidel pro 
udělení cen města Rokytnice v O.h. ze dne 11.12.2006.
Rada města Rokytnice v O.h. doporučuje zastupitelstvu města 
schválit dodatek. 

l Jmenování komise pro udělení ceny města
Radě města bylo navrženo složení komise pro udělení ceny města 
pro rok 2019. Členové komise: Daniela Skutilová, Milan Rozsíval, 
Naděžda Mlynářová, Antonín Jirout.
Rada města Rokytnice v O.h. jmenuje komisi pro udělení ceny 
města. 

l Smlouva o poskytnutí dotace z dotačního fondu Králové-
hradeckého kraje
Radě byla ke schválení předložena smlouva o poskytnutí dotace 
z dotačního fondu Královéhradeckého kraje. Předmětem smlouvy 
je poskytnutí účelové neinvestiční dotace na financování výdajů 
vynaložených na realizaci projektu s názvem „Úprava běžeckých 
tratí  v  okolí města Rokytnice v O.h.“,  kdy příjemcem dotace  je 
Město Rokytnice v O.h.
l Rada města Rokytnice v O.h. schvaluje  uzavření  smlouvy 
o poskytnutí dotace z dotačního  fondu Královéhradeckého kraje 
č. 19CRG01-0001.

l Sazebník úhrad - Pečovatelská služba
Vedoucí  pečovatelské  služby  předložila  radě  města  návrh 
na  úpravu  sazebníku  úhrad  za  poskytování  pečovatelské  služby 
od 01.05.2019. Důvodem navrhované změny je skutečnost, že se 
změnil výklad zákona ze strany MPSV ohledně započítávání do-
jezdového času do doby nezbytné k zajištění úkonu.
Rada města Rokytnice v O.h. schvaluje s platností od 01.05.2019 
sazebník úhrad. 

l Žádost o podporu - Orlický sekáč
Ing. Josef Jehlička požádal radu města o poskytnutí záštity nad ko-
náním soutěže Orlický sekáč, která se uskuteční dne 01.06.2019. 
Zároveň požádal o spoluúčast města v podobě úhrady tisku plaká-
tů a o poskytnutí drobných propagačních předmětů.
Rada města Rokytnice v O.h. schvaluje poskytnutí záštity nad 
soutěží a poskytnutí propagačních předmětů. 

Informace z jednání Rady města Rokytnice v Orlických ho-
rách konaného dne 13.05.2019 – Zkrácený výpis

l Rozdělení výnosu soutěže o ceny plesu města 2019
Rada města Rokytnice v O.h. schvaluje převedení výnosu sou-
těže o ceny plesu města 2019 ve výši 23.620 Kč na účet ZŠ Rokyt-

nice v O.h. jako příspěvek na činnost kroužků při ZŠ, které nejsou 
podporovány z jiných dotačních titulů a příspěvků dle návrhu. 

l Výpůjčka zámeckého parku
Clan  Orlických  horalů  požádal  o  vypůjčení  zámeckého  parku 
za  účelem  pořádání  Horalských  her  dne  27.07.2019.  Zámecký 
park plánují užívat od 26.07.2019 do 28.07.2019.
Rada města Rokytnice v O.h. schvaluje zveřejnění záměru vý-
půjčky předem známému zájemci.

l Záměr pronájmu nemovitého majetku - sběrný dvůr
Radě  města  byl  předložen  návrh  záměru  pronajmout  nemovitý  
majetek v rámci výběrového řízení „Nakládání s komunálním od-
padem v Rokytnici v O.h.“
Rada města Rokytnice v O.h. schvaluje zveřejnění záměru pro-
nájmu části budovy bez čísla popisného nebo evidenčního na sta-
vební  parcele  č.  677  zastavěná  plocha  a  nádvoří  a  části  parcely  
č. 730/5 ostatní plocha v obci a k. ú. Rokytnice v O.h.

l Nabídka dodavatele veřejné zakázky - Monitoring  
a následná likvidace invazních druhů rostlin na území CHKO 
Orlické hory
V rámci výběrového řízení „monitoring a následná  likvidace  in-
vazních druhů rostlin na území CHKO Orlické hory“ byla podána 
jedna nabídka. Tuto nabídku podal  Ing. Martin Brich, Voděrady 
81, 517 34 Voděrady s nabídkovou cenou 590.000 Kč.
Rada města Rokytnice v O.h. schvaluje  výsledek výběrového 
řízení dle doporučení hodnotící komise ve prospěch Ing. Martina 
Bricha.

l Účetní závěrka - ZŠ Rokytnice v O.h.
Základní škola Rokytnice v O.h. předložila účetní závěrku základ-
ní školy za rok 2018.
Rada města Rokytnice v O.h. schvaluje účetní závěrku ZŠ a pře-
vod hospodářského výsledku ve výši 19.550,80 Kč do rezervního 
fondu dle předloženého návrhu.

l Účetní závěrka - MŠ Rokytnice v O.h.
Mateřská  škola Rokytnice  v Orlických  horách  předložila  účetní 
závěrku základní školy za rok 2018.
Rada města Rokytnice v O.h. schvaluje  účetní  závěrku  MŠ 
a převod hospodářského výsledku ve výši 4,39 Kč do rezervního 
fondu.

l Dotace na podporu kultury v roce 2019
Radě města byl předložen návrh na rozdělení dotací na podporu kul-
tury a návrhy smluv, jejichž předmětem je poskytnutí dotací jednot-
livým žadatelům o dotace na podporu kultury a neziskových aktivit.
Rada města Rokytnice v O.h. schvaluje  poskytnutí  dotací 
na podporu kultury a neziskových aktivit ve výši:
1. 35.000 Kč panu Jiřímu Bílkovi
2. 35.000 Kč Clanu Orlických horalů o.s.
3. 5.000 Kč Domovu na Stříbrném vrchu
4. 4.000 Kč paní Lucii Grunclové
5. 19.000 Kč Muzeu a galerii Orlických hor v RK
6. 21.000 Kč Spolku rodičů a přátel při ZŠ v Rokytnici v O.h., 
Rada města Rokytnice v O.h. schvaluje uzavření smluv s výše 
uvedenými příjemci dotace.

l Dotace na podporu sportu v roce 2019
Radě města byl předložen návrh komise pro volnočasové aktivity 
a prevenci kriminality na rozdělení dotací na podporu sportu v čle-
nění celoroční a jednorázové.



Hledáme UKLÍZEČKU
do penzionu Severka

na Horní Rokytnici v O.h. čp. 385.

Jedná se o nepravidelnou pracovní dobu, cca 2x týdně, 
na letní prázdniny a na zimní sezónu, vhodné i pro studentku.

Bližší informace na tel. č. 605 213 901
nebo e-mailem: penzionseverka@email.cz

ŠKODA AUTO zapůjčila vůz Pečovatelské službě Rokytnice 
v O.h. v rámci programu „Podpora mobility sociálních služeb 
v regionu Rychnovsko“.
   Společnost Škoda Auto nabídla možnost zapůjčení vozidla  te-
rénním  sociálním  službám,  které  poskytují  podporu  obyvatelům 
v okolí závodu Auto Škoda Kvasiny a přilehlých oblastech. Zá-
měrem této zápůjčky ze strany společnosti Auto Škoda je zlepšení 
dostupnosti sociální pomoci a ulehčení života i v nejvzdálenějším 
koutě v podhůří Orlických hor. 
    Děkujeme společnosti ŠKODA AUTO, že patříme mezi vybrané 
sociální služby a můžeme tak využívat kvalitní vozidlo ŠKODA 
OCTAVIA s výbavou a vlastnostmi potřebnými pro  jízdu v hor-
ském terénu.

Pracovnice Pečovatelské služby Rokytnice v O.h., 
organizační složka Město Rokytnice v O.h.

   Ráda bych poděkovala touto cestou policistům z místního od-
dělení Policie ČR za rychlé objasnění krádeže a nález mého mo-
bilního telefonu. 
   Děkuji a zároveň přeji mnoho sil, intuice a pevných nervů při 
objasňování dalších případů. 

R. Krejčová

Poděkování policistům

Rada města Rokytnice v O.h. doporučuje zastupitelstvu města 
schválit poskytnutí dotací. 
Rada města Rokytnice v O.h. schvaluje  poskytnutí  dotací 
na podporu sportu na jednorázové akce ve výši:
1. 25.000 Kč pro Spolek rodičů a přátel při ZŠ v Rokytnici v O.h. 
2. 5.000 Kč pro Český rybářský svaz, z.s. MO Rokytnice v O.h. 
a zároveň schvaluje uzavřít s uvedenými příjemci dotace veřejno-
právní smlouvy.
 
l Akce „Muzika pod širým nebem aneb vzpomínka na všech-
ny dobré lidi“
Rada města Rokytnice v O.h. souhlasí s úhradou nákladů z roz-
počtu města na elektrickou energii a přenosná WC a na zajištění 
užívání párty stanu v rámci akce.
 
l Dotace - fotbalové kabiny
Pan starosta seznámil radní se sdělením Pavla Hečky, člena Rady 
Královéhradeckého kraje, podle kterého Zastupitelstvo Králové-
hradeckého kraje schválilo dne 06.05.2019 přidělení dotace z Pro-
gramu obnovy venkova ve výši 752.000 Kč na projekt s názvem 
„Fotbalové kabiny“, evidovaný pod č. 19POVU1/0091.
Rada města Rokytnice v O.h. bere na vědomí informaci o schvá-
lení přidělení dotace ve výši 752.000 Kč.

Redakčně zkráceno

VOLNÉ PRACOVNÍ MÍSTO 
– ČÁSTEČNÝ ÚVAZEK

Další informace:
v případě Vašeho zájmu prosím

telefonujte na telefonní číslo: 724 369 011

OBSLUHA SKLADU

Společnost EKOLA České Libchavy s.r.o. přijme pro sběrný dvůr
v Rokytnici v Orlických horách pracovníka na pozici:

- práce na částečný úvazek (v období listopad až březen soboty
  8-12 h, v období duben až říjen navíc úterý a čtvrtek 13-18 h)
- zajištění provozu sběrného dvora 
- manuální práce související s činností skladníka a úklid

- dobrý zdravotní stav, samostatnost a iniciativa, smysl pro pořádek 

- pracovní poměr na částečný úvazek 
- nástup možný ihned 

Místo výkonu práce: Rokytnice v Orlických horách

Náplň práce: 

Požadujeme:

Nabízíme

q Slavnostní  předání  škodovek  sociálním  službám  na  náměstí 
v Dobrušce

1. CENA 

soutez.TOPCHYTRE.cz

Jarní 
SLEVY

 

E-shop -

KVALITA
CENA&

&

Pytlované uhlí a brikety

Dřevěné pelety

Dřevěné brikety

Uhelné brikety

od 1.4. do 30.6.2019

ŠKODOVKA PRO PEČOVATELKY



       Návštěvy se obvykle dělí na vítané a nevítané. Naše ná-
vštěva v Polsku dne 15. května se řadí mezi ty první. V rámci 
projektu „10 let spolu“ (reg. č. CZ.11.4.120/0.0/0.0/16_008/0
001778), uspořádala Obec Orlické Záhoří a Gmina Bystrzyca 
Kłodzka Poznávací zájezd č. 1.
    Vyrazili jsme autobusem ráno z Bartošovic do nevlídného 
počasí a pokračovali přes Neratov a Orlické Záhoří do prvně 
jmenovaného  polského města. V Orlickém  Záhoří  již  čekal 
další autobus.     
     Výletu se účastnila  také skupina uživatelů a zaměstnanců 
Sdružení  Neratov.  V  Bystrzycy  Kłodzkiej  jsme  navštívili 
Muzeum  zápalek.  Nevídané  množství  sběratelského  artiklu 
na téma zápalky, zapalovače a jiné zdroje ohně, množství zá-
palkových nálepek z celého světa a dlouhého období výroby 
zápalek. Také zde byly modelářské objekty, vyrobené z tisíců 
zápalek, nad kterými občas zůstává rozum stát.
   Po prohlídce jsme absolvovali výstup na dvě věže, z nichž 
jedna, Baszta Kłodzka, je opravena z projektu Historické věže 
Kladského pomezí, pracovním názvem projektu „Čtyři věže“. 
Další dvě z těchto čtyř jsou věže kostela v Neratově a čtvrtá je 
kostelní věž v Orlickém Záhoří.

   Po dobrém obědě v Baru Kaktus následoval přejezd do Międ-
zylesie. Hlavním programem zde byla prohlídka zámku a měs-
ta. Prohlídka zámku byla zajímavá a dobrodružná. Zámek se 
pozvolna zvedá z  trosek, v některých prostorách se  již mění 
ze zbořeniště na staveniště. Ale viděli jsme i jednu ukázkově 
zrekonstruovanou barokní komnatu. Je to unikátní příležitost, 
vidět průběh rekonstrukce zničené památkové stavby.
      Vzhledem  k  vytrvale  nevlídnému  počasí  jsme  prohlídku 
města vyměnili za posezení v zámecké restauraci, vybudované 
ukázkově z bývalé zámecké konírny a poté se spokojeni vrátili 
domů.
   A již se plánuje Poznávací zájezd č. 2., a to 12. června do mís-
ta s názvem Kamieniec Ząbkowicki.
   Opět bude co k vidění, je tam klášter s barokním kostelem, 
další kostel, který nedávno vstal z mrtvých, slouží jako výstav-
ní síň. A Palác Marianny Oranžské, který byl též ještě nedá-
no rozlehlou ruinou. I zde je možno vidět postupné „vstávání 
z popela“.   Velký dík patří  oběma obcím,  z naší  strany pak 
paní Janě Matyášové, vedoucí Turistického informačního cen-
tra Orlické Záhoří a obci Orlické Záhoří.

Text a foto: Petr Zámečník

      Již  patnáctý  ročník  výstavy 
amatérských  výtvarníků  „Mezi 
horama“  proběhne  3.  až  7.  čer-
vence  2019  v  kostele  sv.  Jana 
Nepomuckého  na  Vrchní  Orlici 
u Bartošovic v Orlických horách. 
Představí  se  zde  výtvarníci  růz-
ných oborů. Zahájení  je ve  stře-
du  3.7.  v  16.00  hodin.  Nebude 
chybět  ani  hudba.  V  pátek  5.7. 
v  17.00  hodin  vystoupí  známá 
písničkářka  Eva  Henychová. 
Akce  bude  zakončena  v  neděli 
7.7. koncertem skupiny RichMek 
z  Pardubic.  Koncert  začíná 
v  15.00  hodin.  Bližší  informace 
budou  podány  v  denním  tisku 
a plakátováním.     

Za pořadatele Petr Zámečník

Návštěva u sousedů

Na Vrchní Orlici bude rušno Cyrilometodějský koncert 
v kostele sv. Filipa a Jakuba 

v Nebeské Rybné

5. 7. 2019 od 17 hodin

„Na vlastní nebezpečí. Bacha !!!“
Skladby J. S. Bacha hraje koncertní varhaník Martin Strejc.

Vstupné dobrovolné bude věnováno na obnovu kostela.

Děti pozor!

21. - 23.
června 2019



Pro děti a mládež:
Veselé říkanky o zvířátkách – pro nejmenší 

Kouzelná cesta domů – první čtení s obrázky
Heidi, děvčátko z hor – Spyriová, J. – světová četba pro školáky

Beletrie pro dospělé:
Cobainovi žáci – Pech, M. – román, trošku šibeniční humor

Krvavý měsíc nad horou Liliavou – Špidla, J. 
– román ze 17. století

Nebeský strom – Pargeterová, E. – milostný historický román
Vítězství lásky – Venturi, M. – pro ženy

Smrt z minulosti – Češka, S. – česká detektivka
Jak se dělá chalupa – Nepil, F. - humorné vyprávění

Samotář – Dawson, M. – thriller
Bílá velryba – Melville, H. - klasika

Zlatý z nebe – Benetková, M. – román o osudové lásce
Tajemství – Byrne, R.

Naučná literatura:
13. komnata - Osudové křižovatky slavných
Dyna – band – cvičení pro perfektní postavu

Malované dějiny Evropy

Knihovna
v Rokytnici v O. h.

/otevřeno každé úterý
a čtvrtek od 13 do 18 hodin/

Novinky na tento měsíc:

Recenze na knihu 
Tajemství (R. Byrne)

DOPLŇUJÍCÍ NFORMACE KE KNIZE
ROKYTNICE V ORLICKÝCH HORÁCH

 Informace o knize: Kniha vyšla v roce 2008 u nakladatelství Ikar 
a žánrově kniha spadá pod osobní rozvoj a styl. Kniha má 214 stran.
O autorce:  Její  kniha Tajemství  se  stala největším celosvětovým 
bestsellerem roku 2007 a film zhlédlo několik milionů lidí. V roce 
2007 byla autorka zařazena magazínem Times mezi 100 nejvlivněj-
ších lidí, kteří utvářejí svět.
 Anotace:  Stojíte  na  prahu  poznání. Kniha,  kterou  právě  držíte 
v  rukou,  shromáždila moudrost předchozích generací  a naučí vás 
dosáhnout  všeho,  co  si  přejete  (peněz,  zdraví,  vztahů  i  osobního 
štěstí). Pochopíte skryté síly, které ve vás dřímají, a odhalíte jejich 
moc. Učení novodobých mistrů, kteří štěstí, zdraví a bohatství do-
sáhli,  vám  ukáže,  jak  lze  tajemství  spokojeného  života  aplikovat 
na každém kroku.
 Úryvek z knihy: „Vše, co přichází do vašeho života, do něj při-
tahujete. A je to přitahováno na základě představ, které máte ve své 
vlastní mysli. Jsou to ty skutečnosti, které si představuje. Cokoli se 
vám honí hlavou, to k sobě přitahujete.“
 Můj názor: Hned ze začátku bych chtěla říct, že kniha se bude 
číst lépe těm, kteří viděli stejnojmenný film – Tajemství (dostanete 
tím pojetí  o  tom,  v  čem  spočívá  celé  kouzlo  právě  zmiňovaného 
Tajemství a kniha vám pak nebude připadat zvláštní). 
  Jelikož se nejedná o beletrii, kniha se mi četla pomaleji a musela 
jsem si ji dávkovat – příval informací jsem si musela urovnat a zpra-
covat v hlavě. Jinak musím říct, že i když tento žánr knih nevyhle-
dávám, četla se mi vcelku hezky. 
  Určitě to není kniha pro každého, ale pokud jste typ člověka, který 
má otevřenou mysl a rád se učí novým věcem a především je zkouší, 
vřele vám Tajemství doporučuji. Může vám změnit život.              TR

         Napravujeme nedostatky v knize Rokytnice v Orlických ho-
rách  1318-2018,  Město  Rokytnice  v  Orlických  horách,  2018, 
Hana Ferencová (ed), kde byly nedopatřením neotištěny některé 
údaje vztahující se ke kapitole 3. ROKYTNICE V ORLICKÝCH 
HORÁCH V ROCE 2018. Doplňující údaje si můžete vystřihnout 
a vložit do knihy.

Za tyto nedostatky se omlouváme!

TRAFIKA PETR KUNC
ROKYTNICE

NABÍZÍME:
q vše pro grilování: grilovací tácky, alobal, špejle, ubrousky, 

kelímky, dřevěné uhlí
q krmivo pro psy a kočky
q fotosběrna
q výběr peněz z Air bank (prostřednictvím terminálu Sazka)
q bombičky do Soda stream

Doplnění textu strany 707.

Omlouváme se za způsobené nedostatky.

Ubytovací a stravovací zařízení

Penzion Severák, čp. 374

Provozovatel: Miloslav Lorenc

Ubytovací kapacita – 17 lůžek

Hotel Anenský mlýn, čp. 381

Provozovatel: Ladislav Spurný

Ubytovací kapacita: 42 lůžek

Obchody v Rokytnici

Petr Kunc  

– trafika, noviny, papírnictví,

ul. J.V. Sládka 97

Petr Mamiňák 

– barvy, laky, stavební materiál,

ul. 5. května 60



MÁME VYBRÁNO Výsledky voleb

Rekonstrukce křižovatky

     Obecně prospěšná  společnost  Institut pro památky a kultu-
ru vedle mnoha bohulibých aktivit v oblasti osvětové činnosti 
na poli ochrany a obnovy památek již po několik let realizuje 
projekt  zaměřený  na  financování  památek  s  názvem  MÁME 
VYBRÁNO. Součástí projektu je spolu s konferencí a vydává-
ním informačního bulletinu i soutěž věřejných sbírek na obno-
vu památek.
     A  tak  se  stalo,  aniž by  to kdokoli  z nás v Rokytnici věděl, 
že  se  do hledáčku úspěšných  sbírek dostala  i  v  loňském  roce 
vyhlášená sbírka naší  farnosti, určená na odlití nových zvonů 
pro farní kostel Všech Svatých v Rokytnici v Orlických horách. 
A  nejen  to!  Tato  sbírka  byla mezi  všemi  veřejnými  sbírkami 
realizovanými a ukončenými v  loňském roce oceněna  jako fi-
nančně nejúspěšnější veřejná sbírka roku 2018!
   Slavnostní vyhlášení vítězů soutěže proběhlo v krásných pro-
storách  barokního  refektáře  dominikánského  kláštera  na  Sta-
rém Městě pražském v úterý dne 28. května 2019. Na základě 
pověření  pana  faráře  Mariusze  Luczyszyna  jsem  měl  tu  čest 
osobně převzít uvedené ocenění za naši farnost. Ocenění, které 
naše farnost získala, patří vám všem, kdo jste myšlenku návratu 
zvonů do věže farního kostela jakýmkoli způsobem podpořili. 
Je to nejen ocenění úspěšné sbírky, ale též spolupráce na spo-
lečném díle a našeho vztahu k místu, které máme rádi, k Rokyt-
nici v Orlických horách.

O. Pešek

   Výsledky voleb do Evropského parlamentu, které se kona-
ly ve dnech 24. – 25. května naleznete na webových strán-
kách: volby.cz. V Rokytnici v Orlických horách  je celkem 
1628 voličů, z nich se k volbám dostavilo 396, platných hla-
sů bylo 395. V procentech byla účast 24,32%, což je téměř 
celorepublikový průměr.

ZS

   U zámeckého kostela v Rokytnici se začalo s rekonstrukcí kři-
žovatky. Stávající dopravní systém zůstane zachován, avšak dojde 
k úpravě uspořádání křižovatek ulic Školní - U Nádraží a U Ná-
draží - 5. května. Dojde k obnově veškerých zpevněných povrchů. 
Při severní hraně vznikne zelený pás vystřídaný parkovacím záli-
vem oddělujícím chodník od vozovky. Dále vzniknou nové zpev-
něné a nezpevněné pěší cesty s klidovými prostory a  lavičkami. 
V místě křižovatek vzniknou přechody pro chodce. Na travnatém 
prostoru, kde stávala „ruská“ škola, se počítá s parkovištěm asi pro 
20 osobních aut.
   Cílem rekonstrukce je především zvýšení bezpečnosti pro chod-
ce, zejména děti docházející do základní školy.

ZS

žaluzie krčMář
 Žaluzie všech druhů, typů a provedení
 Termotěsnění do oken a dveří
 Termoizolační dvojskla
 Sítě proti hmyzu do oken a dveří
 Termorolety plastové i hliníkové
 Garážová vrata, markýzy a rimini
 Bezpečnostní dveře zámky štíty a závory

www.zaluziecz.cz
e-mail: clona@tyhan.cz

Firma:  465 612 077
Mobil:  602 412 012
Privat:  
465 612 602

564 01 žaMBerk
SNP 1348

  V  rokytnické  prodejně Masoeko  je  od  pondělí  3.  června 
otevřen bufet. V poledním menu budou každý den dvě jídla 
a dvě polévky. Ve stálé nabídce jsou řízky, bramborový salát, 
grilovaná kuřata, pečená sekaná, smaženky, párky v rohlíku, 
hranolky... Bufet bude otevřen od 7 do 14 hodin.

Bufet v Rokytnici



Pozvánka na pouť 2019
  Letos nám termín Anenské pouti vyjde krásně přímo na svátek 
svaté Anny.  Pouť  proto  připravujeme  od  pátku  26.7.  do  neděle 
28.7. Myslím  tedy  ten  hlavní  program.  Pouťovým  radovánkám 
bude  předcházet  již  třetí  ročník  obnovené  tradice  letního  kina 
v zámeckém parku. Přesněji řečeno od nedělě 21.7. do středy 24.7. 
Nebudou chybět ani mše v kaplích a kostelích po okolí, výstavy 
na zámku či další příjemné akce.
  Každý rok máme nějakou novinku, tedy i letos. Páteční program 
obohatíme o malý  festiválek kapel,  který proběhne na  rokytnic-
kém náměstí. První, trošku pokusný, ročník zahájí zpěvačka Ella 
se  svou  kapelou,  po  ní  vystoupí  skupina Wanastowi  vjecy  revi-
val.  Po  tradičním  ohňostroji  (ve  22  hodin  na  koupališti)  uzavře 
náš festiválek oblíbený K. Band, který to, jako vždy, dotáhne až 
do pozdních nočních hodin.
  Sobota  bude  opět  patřit  bohatému  programu  na  rokytnickém 
zámku, samozřejmě i s řemeslným jarmarkem, o který má zájem 
stále více výrobců originálních, ručně dělaných věcí, věciček a po-
chutin. Snad se nám na zámek vejdou. Po pěšince okolo zámku 
dojdou návštěvníci samozřejmě na všemi milované Horalské hry 
v režii Clanu Orlických horalů z Rokytnice. I zde se bude končit 
festiválkem kapel, tentokrát však v irském a skotském duchu.
   Neděli ponecháme zklidnění těla i duše. Můžete navštívit hlavní 
pouťovou mši v kostele Všech Svatých nebo odpolední koncert, 
kde si jen posedíte a odpočinete.
   K pouti musí patřit také lunapark a pouťové stánky s pěknými 
i nepěknými věcmi. Ani to nebude chybět. Ale nejdůležitější je asi 
ta atmosféra, na kterou se většina z nás  těší. Šťastné děti, muzi-
ka, šermíři, divadélka, soutěže, cukrová vata, pivo, pečené maso, 
atd…. Tak se těšme. Snad se nám to opět povede!

Za pořadatele Vlaďka Jiroutová

q Lucka Toncrová v roli Tornádo Lou.

q Libor Toncr jako Horác alias Hogo Fogo, Míša Mlynář ve čtyřroli 
šerifa, pošťáka, dědka a otce Kolaloka, Pavla Trejtnarová jako kaba-
retní tanečnice a zpěvačka.

q Hudební doprovod orchestru J. Dostála. Mimochodem VÝBORNÝ !!

Za Městské informační a kulturní středisko vj
Foto: L. Kánský, P. Lavrenčík

  17. května přijel do Rokytnice Spolek ochotníků Diviš ze Žam-
berka,  aby  zde  odehrál  všemi  milovanou  komedii  Limonádový 
Joe. Přesto, že jsme ji již viděli v podání několika jiných souborů, 
se našlo  téměř 150 nadšených diváků, kteří přišli divadlo shléd-
nout. Určitě k tomu přispěla i účast rokytnických herců.

Když v báru houstl dým…



VŠIMLI JSME SI...Pamětní medaile od hejtmana

... že v areálu rokytnických kasáren se něco děje. Byl zbourán je-
den z objektů zdejšího areálu, který již několik let chátral. Přiklá-
dáme foto z let minulých, jak šel čas... V současné době prochází 
demolicí i objekt v areálu pizzerie, jehož fotografii taktéž přiklá-
dáme. 

Text a foto: LG

   U příležitosti Dne kraje a stát-
ního  svátku  proběhlo  na  Kraj-
ském  úřadu  v  Hradci  Králové 
předávání  ocenění  lidem,  kteří 
se  svou  prací  významně  podílí 
na rozvoji našeho regionu. Mů-
žeme být pyšní, že z Rokytnice 
byly  hejtmanem  Jiřím  Štěpá-
nem  oceněny  hned  dvě  osob-
nosti. Tou první je pan Jaroslav 
Unger, který podporuje a rozvíjí 
sport. V současné době se věnu-
je  především  fotbalu,  ale  dříve 
založil a vedl v Rokytnici  také 
oddíl  karate  pro  mládež  i  do-
spělé. Druhou medaili převzala 
paní  Daniela  Fitzková  za  udr-
žování  a  předávání  tradice  pa-
ličkování.  Paní  Fitzková  vede 
kurzy  paličkování  a  výtvarné 
kroužky nejen v Rokytnici, ale 
i v okolních školách. Gratuluje-
me! 

ZS
q Kasárna na dobové fotografii 

q Březen 2018

q Daniela Fitzková, foto: L. Vaníček

q Květen 2019

q Jaroslav Unger, foto: M. Jirátová

q Další mizející objekt kasáren 
v  areálu  společnosti  Frost-
Food



„... přivírat oči před tím, že kůň krajinu uzdravuje. Krajinu, 
ze které nám odchází voda. Kůň jde v krajině vodě naproti.“ 
To  je  úryvek  z  kalendáře  spolku Centrum  slezského  norika, 
kam jsem se vydala za paní Jindřiškou Svobodovou. Rodinu 
Svobodovu není třeba představovat. Žijí v samotách obce Pě-
čín v části zvané Hradčany a svůj život zasvětili chovu koní.

Jindřiško, jsi předsedkyní spolku Centrum slezského 
norika. Co Tě vedlo k založení tohoto spolku?

Děkuji  za  otázku,  alespoň  si  opět  pochválím  svoji  kama-
rádku Lucii Jiřičnou, která k nám na hospodářství přicestova-
la poprvé v roce 2005 coby studentka zemědělské univerzity, 
sbírajíc data pro svoji studentskou práci, vyslechla si myšlen-
ky o upadajícím řemesle kočího pro lesní provoz a o úpadku 
chovu  vhodných  koní  -  dělníků.  Navrhla,  že  společně  zalo-
žíme  občanské  sdružení  pro  rozvoj  koně  s  užitím  v  krajině 
a v lesnictví a pro vzdělávání lidí. V lednu 2006 spolek zare-
gistrovalo Ministerstvo vnitra. A rozrostli jsme se o další čle-
ny. Já jsem v pozici předsedkyně.

Jak dlouho se vaše rodina věnuje chovu chladnokrevní-
ků a o kolik koní se v současné době staráte?

Chovu  koní  pro  těžkou  práci  (jsou  to  kulturisté)  od  roku 
1991 nepřetržitě, z toho chovu slezského norika 25 let. V tuto 
chvíli si hýčkáme tři hřebce – jeden je státní plemeník a dva 
jsou naši „heavy work“ kategorie, opravdu profesionálové pro 
dřevo těžařský průmysl. Milejší polovinu hřebčínské skupiny 
zastupuje  šest  chovných  klisen  a  jedna miniaturní  americká 
klisnička pro nejmenší milovníky koní. A  tři  letošní hříbata, 
která nyní vypadají ještě jako plyšáci, ale za půl roku nastoupí 
dráhu koně, který „chodí do práce“.

V úvodu zmiňujeme, že kůň uzdravuje krajinu. Můžeš 
nám o tom říci něco bližšího?

Ano, to je pravda, uzdravuje. Je totiž její přirozenou sou-
částí a  to, co v ní získá  (krmivo a vodu),  to do ní opět vrátí 
v jiné podobě, ale vrátí. Nehledě na to, že svým zdánlivě po-
malým působením v lese nebo na loukách a polích nezhutňuje 
půdu, která si tak zachová schopnost vsakovat vodu. Kůň ne-
mění razantně zvířatům a půdním organizmům  životní pod-
mínky,  takže půda žije. Chladnokrevný kůň má tempo, které 
je blízké tlukotu našeho srdce, proto uzdravuje i lidi. Skutečně 
jim zklidní vnitřní napětí. Ale i on dokáže ve cvalu upalovat :).

Stroj  má  bohužel  tu  vlastnost,  že  působí  vibrací  motoru 
jako vibrační válec na půdu a čím širší pneu,  tím širší záběr 
uhutnění půdy. A v ní se zničí kapilární systém, takže se půda 
dusí. A to je prostor pro škůdce a nemoci rostlin.

Je snadné se uživit chovem koní a prací v lese?
Je to jako v každém oboru: pokud investuješ, firma se roz-

víjí a je schopná získat zakázky. Nezdá se to, ale hodně inves-
tujeme do kvalitního krmiva a do welfare koní prostřednictvím 
nové výstroje, která je nepoškozuje. Potom ta druhá polovina 
výkonné jednotky – kůň funguje jako atomový reaktor. A podá 
výkon  a  to  je  příjem. Výkon odvisí  i  od  špičkového podko-
váře, od chiropraktika, který mu srovná záda a uvolní svaly. 
Od koncentrovaného krmiva, které podporuje nárůst svaloviny 

v těle a sval je i srdce. Srdce koně v lesní těžbě pracuje ve vy-
sokém  výkonu  (kůň  přetahuje metráky  až  tuny  hmoty)  prů-
měrně pět hodin denně. Takže když vše člověk respektuje, tak 
mu dobře vycvičený kůň vydělá koruny. Chov je doplňkovou 
činností před uplatněním koně v zaměstnání, mezitím jej ještě 
musí kvalifikovaná osoba vycvičit, a to zpravidla na zeměděl-
ských činnostech. 

K uživení v tomto oboru je nutné také studovat legislativu, 
novinky,  dodržovat  štábní  kulturu  a  udržovat  dobré  fyzické 
zdraví a sejít se v dobré těžařské partě. 

Účastníte se s koňmi i nějakých soutěží?
Už ne. S podporou zmiňovaného spolku  jsme pětkrát vy-

cestovali do zahraničí na lesnické sporty, na dvoře nám v kli-
du  rodí  potomky  naše  nejúspěšnější  tři  klisny  cestovatelky 
a už jim nebudeme (a ani sobě) měnit život výjezdy. Vlastně 
na soutěže už jezdí další generace, nově na Slovensku čtyřletý 
hřebec Neptun z 23 koní v soutěži získal osmou pozici a také 
licenci plemeníka a tak jsme spokojení.

Zabýváte se i aktivitami zaměřenými na děti?
Ano, zabýváme, s těmi nejmenšími dětmi, protože jezdecká 

zdatnost se šíří Evropou jako řidičská zdatnost napříč genera-
cemi. I tažného koně má v ČR překvapivě hodně mladých lidí 
a hodně se věnují záhumenkovému zemědělství.

Jak to vidí vaše děti? Půjde někdo z nich ve vašich šlé-
pějích?

Myslím,  že  ano  a  když  ne,  tak  to  bude  někdo  jiný,  třeba 
Pražák jako poleno. Děti mají své plány. Důležité pro nás je, 
že už stoprocentně víme, že kůň je skutečným průvodcem člo-
věka. Pomohl mu budovat tenhle svět a rád. A udělá to zase. 
A děti to vědí.

Místní jistě vědí, ale pro zajímavost a informaci našich 
čtenářů, jak vznikl místní název Hradčany?

Od  hradu,  který  kdysi  v  této  části  Pěčína  strážil  pokoj 
na solné stezce. Naše hospodářství je na místě polností k hradu 
náležejících, v našem sousedství  je dům původním stavením 
vejminek k hradu. Převzali jsme „Hradčany“ do označení naší 
firmy.

Žijete tu na samotě spoustu let. Byly chvíle, kdy jsi toho 
měla všeho dost a zatoužila po útulném bytě ve městě?

Ve městě?! Tam bylo mé předškolní dětství a to úplně stači-
lo. Útulný byt mi manžel dopřál rekonstrukcí i na Hradčanech. 
Oba patříme do Pěčína, máme jej rádi, na Hradčanech máme 
nejhlubší zážitky s dětmi. Až nás naštve sníh, možná zatouží-
me po „vnitrozemí“ Pěčína…

Co vás čeká v nejbližší době?
Vsadili jsme spolkové brambory a na konci sezony je také 

společně pomocí koní vykopeme – potravinu tělu blízkou. Vý-
jezd se spolkem a s koňmi do Výzkumného ústavu rostlinné 
výroby v Ruzyni na seminář o šetrných metodách hospodaření 
na konci května, hned poté lidová veselice Orlický sekáč (také 
s koňmi) a otevření výstavy, kterou připravujeme ve spoluprá-
ci s majiteli zámku v Rokytnici na květnový Den koně až do 
konce října a její téma je záhadou – Chodí kůň do práce?

Děkuji za rozhovor 
Zuzana Soběslavová

Náš rozhovor
s Jindřiškou Svobodovou



Obchůdek u kostela v Říčkách
     V přízemí obecního úřadu v Říčkách se nachází obchůdek se 
širokým sortimentem potravin a smíšeného zboží. Nakoupíte zde 
také domácí sirupy, zeleninové bujóny, mléčné a uzené farmářské 
výrobky. Turisty a návštěvníky Říček určitě potěší možnost zakou-
pit zde pohledy, turistické známky, vizitky a také možnost občers-
tvení. V nabídce jsou různé druhy kávy, zmrzlinové poháry, párky 
v rohlíku. Na objednání je také vepřové či hovězí maso (na gril, 
syrová či uzená kýta atd.).
     Na  léto od 1.6. do 31.8.  se  rozšiřuje prodejní doba. Otevřeno 
bude ve všední dny od 7.30 do 15 h., v sobotu od 7.30 do 10 h. 
Veškeré objednávky na telefonním čísle 737 017 703.

ZS

PRODeJNA 
SÁZAVA 

ROKyTNICe V O. H. 
nabízí 

 

 chleba, pečivo, zákusky a chlebíčky ze Sázavské pekárny 
 

 originální české čokolády Carla 
 

 výrobky z farmy Jiřího Páchy z Rokytnice v O. h. 
 

 výrobky z ekofarmy MP z Rampuše 
 

 káva Frolík, stáčená i lahvová vína 
 

 posezení, káva, čaj, nápoje 
 

Dále u nás naleznete italské oleje a pochutiny, maďarské 
delikatesy, nejrůznější pochoutky z medu. 

 
SPORTKA SAZKA 

DOBÍJENÍ KReDITU MOBILNÍCH TELEFONŮ 
 
 

Těšíme se na Vaši návštěvu !  
 
 
 
 

OTEVÍRACÍ DOBA 
 

Po – Pá      6.30 – 17.00 
So       6.30 – 11.00 
Ne   14.00 – 17.00 
telefon:  604  982  024 
e-mail:  mlynarova@centrum.cz 



Zahrada 
plná písniček

   Na školkové zahradě se pořád 
něco  děje.  Děti  zde  sportují, 
hrají si, pozorují, pěstují a také 
pracují.  Společná  brigáda  při 
jarním  úklidu  byla  krásným 
setkáním  několika  generací. 
Každý přiložil  ruku k dílu dle 
svých  sil.  Krásným  překva-
pením  byli  starší  kamarádi  ze 
školy. Nejen že přišli „do škol-
ky“ a pracovali jako velcí chla-
pi,  dokonce  si  o  práci  chodili 
říkat. Pokud nám tady roste ta-
ková mládež, tak se o budouc-
nost nemusíme bát. 
     Na  uklizené  zahradě  a  při-
pravených  záhoncích  si  malí 
dovedové  zasadili  své  první 
kedlubny,  jahody,  ale  i  kvě-
tinky.  A  na  společně  zasaze-
né  jabloni  již  pozorují  první 
květy  a  lístky.  Chceme,  aby 
se na zahradě sešlo co nejvíce 
rodičů,  prarodičů,  kamarádů 
a přátel školky. Přijďte si spo-
lečně zazpívat ve čtvrtek 13.6. 
v 16 hodin.  Děti  vám  zatan-
cují, zazpívají a potom si můžete všichni zasoutěžit. Nakonec 
si  tradičně zazpíváme  (možná  i  se Sborem z hor) při opékání 
u ohně. 
      Jen  si  nezapomeňte  doma  „oprášit  znalosti  dětských písni-
ček“. To přece zvládne každý! Bdělá dětská „písničková poli-
cie“ se vás určitě bude ptát, jestli poznáte písničku na obrázku 
nebo jestli ji umíte zazpívat.
     Společné zpívání, společné soutěžení a společné hraní  je  ta 
správná volba, jak prožít pěkné odpoledne s dětmi a kamarády. 
Budeme se všichni  těšit,  a kdo by chtěl vystoupit a překvapit 
ostatní zpěvem či hrou, tak bude odměněn nejen potleskem.

Gall.

MŠ Bartošovice

     Ke konci dubna jsme měli na pilno. Na Kopečku nám strejda 
Péťa  ukázal,  jak  se  pletou  pomlázky. Některé  děti  už  by mohly 
vypomáhat před velikonočním jarmarkem.

   Týden na to jsme upálili čarodějnici a s ní veškeré bacily, aby-
chom mohli  začít  jezdit  do  krytého  bazénu  do  Ústí  nad  Orlicí. 
Do slané vody se děti vždy těší a už máme za sebou i fotografová-
ní pod vodou. Dál se můžou děti těšit i na školní výlety, ale o tom 
až příště.

MŠ Bartošovice

FOTKY Z MŠ BARTOŠOVICE

PLAVCI Z MŠ BARTOŠOVICE

MŠ Rokytnice



Úspěch našich 
cyklistů

Ve  čtvrtek  16.5.2019  se 
v  Rychnově  nad  Kněžnou  ko-
nalo  okresní  kolo  dopravní 
soutěže mladých cyklistů. Žáci 
rokytnické školy si vedli velmi 
dobře a v silné konkurenci Ště-
pán Toncr zvítězil mezi chlapci a Barbora Bukáčková byla druhou 
nejlepší dívkou. Družstvo  starších ve  složení L. Faitová, S. Ka-
lančová, Š. Toncr a J. Šlesinger vybojovalo krásné 2. místo, druž-
stvo mladších ve složení S. Voltová, B. Bukáčková, Š. Benedikt  
a T. Horský obsadilo 3. místo. Všem našim úspěšným cyklistům 
gratulujeme a děkujeme za vzornou reprezentaci školy.

Věra Říhová

ZŠ Rokytnice

Autodráha v ZŠ 2019 
Tentokrát MS cestovních vozů

Výsledky 1. kola třídní vítězové:

Výsledky 2. kola celoškolního finále:

Od začátku školního roku burácely ve škole silné motory ces-
tovních vozů. Vždy o velké přestávce probíhaly napínavé závody 
žákyň a žáků naší školy na šestiproudové autodráze. Modelářský 
kroužek ZŠ uspořádal  v ZŠ Rokytnice  závody  cestovních vozů. 
Závodů se zúčastnili žáci a žákyně od 3. do 9. třídy včetně speciál-
ky. V prvním kole proběhly závody v jednotlivých třídách a první 
tři nejúspěšnější z každé třídy postoupili do celoškolního závodu. 
Dvacet čtyři závodnic a závodníků bylo nalosováno do pavouka 
a  vyřazovacím  způsobem,  kdy  ze  šesti  postupovali  vždy  pouze 
tři,  jsme dospěli  až do  šestičlenného finále,  ve kterém byl nejú-
spěšnější žák z 6. třídy s ryze motoristickým jménem Hugo Saksl. 
Blahopřejeme.

Všichni závodníci na prvních třech místech třídních i celoškol-
ních závodů obdrželi diplomy a medaile. Celkový vítěz navíc zís-
kal  krásný  autodráhový model  závodního  automobilu Chevrolet 
Camaro z MS cestovních automobilů sedmdesátých let a putovní 
pohár. Všem vítězům gratulujeme a těšíme se na další závody au-
todráhových modelů příští školní rok.

Za modelářský kroužek                 
Jaroslav Unger        

3. třída 4. třída
1. Doubravský David 1. Stoklas Jakub
2. Schmidt Radek 2. Štěpánková Tereza
3. Prezbruchá Eliška 3. Mareš Michal

5. třída 6. třída
1. Horský Tomasz 1. Saksl Hugo
2. Helásek Pavel 2. Soběslav Marek
3. Lettrichová Sára 3. Mrázek Jakub

7. třída 8. třída
1. Kaute Josef 1. Soběslav Jiří
2. Herman Luis 2. Sommer Yvone
3. Šlechtová Andrea 3. Trejtnarová Charlotte

9. třída Spec. třída
1. Houser Jakub 1. Klein Jakub
2. Marková Anna 2. Rűcker Tomáš
3. Mihulka Petr 3. Mikysová Karolína

1. Saksl Hugo  6.tř.  4. Trejtnarová Charlotte 8.tř.
2. Soběslav Jiří  8.tř.    5. Kaute Josef  7.tř.   
3. Helásek Pavel  5.tř.  6. Herman Luis  7.tř.



Modelářský kroužek

Zlatá srnčí trofej 2019

V učebně rokytnické základní školy se pravidelně každý čtvr-
tek scházejí členové modelářského kroužku vedeného Jiřím Špina-
rem mladším. Pod jeho bdělým dohledem chlapci tráví dvě hodiny 
prací na modelech, které si sami vybrali. Můžeme zde vidět růz-
né druhy  techniky. Například Štěpán Hubálek nedávno dokončil 
model tanku československé výroby Škoda vzor 35, ale i ostatní 
modeláři pilně pracují a před dokončením je další tank a vrtulník. 
Kroužek mladých modelářů  obdržel  část  výtěžku  z  plesu města 
a mohl si  tak pořídit pomůcky a vybavení pro svoji práci. Nové 
kleště a skalpely pro úpravu plastových dílků nebo i zásobu barev. 
V budoucnu se modeláři chtějí účastnit také soutěží.

JKO

V neděli 28. dubna 2019 se uskutečnilo místní kolo přírodověd-
né soutěže Zlatá srnčí trofej. Akce se zúčastnili členové Kroužku 
mladých  přátel  myslivosti  a  ochrany  přírody  MSOH  Rokytni-
ce v O.  h.  a mladí  přírodovědci  z Toulek přírodou ZŠ Rokytni-
ce  v O.h.  Soutěžilo  celkem  24  dětí  ve  třech  kategoriích. Mladí 
myslivci prokázali vědomosti v teoretickém testu a při praktické 
poznávací stezce, součástí které byly botanické a zoologické ex-
ponáty, poznávání plemen loveckých psů, mysliveckých zařízení 
a pomůcek myslivce. Tuláci psali test zaměřený na přírodu Orlic-
kých hor a přírodní preparáty určovali na stanovišti s myslivcem.

Soutěžící si vedli velmi dobře, výsledky byly vyrovnané.

Všechny děti se zúčastnily i střelecké soutěže ze vzduchovky. 
V  kategorii A  obsadil  1. místo  Š.  Podolský,  2. místo R. Toman  
a  3.  místo  E.  Jedličková,  v  kategorii  B  zvítězil  J.  Grund  před  
J. Prouzou a V. Jedličkovou.

Nejlepší z kategorie A a B nás budou reprezentovat na okres-
ním  kole Zlaté srnčí trofeje 8.6.2019 na chatě Horalka ve Sněž-
ném. Přejeme hodně úspěchů.

Myslivosti a Zlaté srnčí trofeji ZDAR! LH

Kategorie C
1. místo E. Zemánková  53 b.
2. místo V. Hudousková  51 b.
3. místo A. Vošvrdová  50 b.

Kategorie B
1. místo J. Žabka  230 b.
2. místo V. Jedličková  216 b.
3. místo J. Grund  205 b.

Kategorie A
1. místo T. Vošvrdová  142 b.
2. místo A. Vlačihová  123 b.
3. místo R. Toman  122 b.



O  víkendu  17.  –  19.  května  2019  jsme  vyjeli  s  Tuláky  ZŠ 
Rokytnice  v O.h.  do Krkonoš. Ubytovali  jsme  se  na  SEVERU, 
ve Středisku ekologické výchovy v Horním Maršově. Starší děti 
si pro malé připravily noční stopovanou za zvěří. Někomu by se 
chtělo hrát dál a dál,  ale před námi byl celodenní  sobotní výlet. 
Vzhledem k počasí  jsme měli připravené dvě varianty. K rozho-
dování došlo až ráno těsně před odjezdem. Pomohla technika. Po-
hled webkamery  na  Sněžce,  aktuální  počasí  a  jde  se!  Pokoříme 
Sněžku! Před devátou jsme nastoupili do autobusu, dojeli do Pece 
pod Sněžkou a vydali se k lanovce. Cestou děti plnily mechanic-
ké úkoly na interaktivní stezce. Lanovka nás vyvezla na Růžovou 
horu. Před námi byl výstup na nejvyšší horu ČR. Ne dlouhý, měří 
2,5 km, ale s velkým převýšením. Po pár metrech chůze v klečích 
se nám Sněžka ukázala v celé své kráse. Místy beze sněhu, mís-
ty sněhem, jsme stoupali k vrcholu. Výhled z výšky 1603 m n.m. 
za  trochu  námahy  opravdu  stál.  Poštovna,  kaple,  mohyla,  Obří 
důl, Luční bouda, Polsko, velký vítr, několik společných fotografií 
a jde se zase dolů. Všichni už se těší, až si odpočinou na Portáš-
kách. V Herní krajině Pecka jsme si užívali až do pěti. Pak dolů 
po sjezdovce k autobusu a zpátky na ubytovnu. Dětské hřiště, opé-
kání buřtů, hra Úřední šiml, vyhlášení výsledků, diskotéka a ba-
lení. V neděli nás čeká cesta domů, ale nejprve ještě do Janských 
Lázní. Po zdejší stezce korunami stromů nás provedl pan Tlachač 
z KRNAPu. Chcete-li vědět více o tom, jak roste les, proč se v Kr-
konoších nedařilo semenáčkům jedle nebo co je třeba vřetenovka, 
pak si udělejte čas a jeďte se na stezku podívat. 

Víkend utekl jak voda v řece Úpě, užili jsme si ho a už plánu-
jeme další Toulky. Pokud máte chuť a čas, můžete se  inspirovat 
na těchto webových stránkách: www.dotek.eu – ubytování, www.
pec-ka.cz – Herní krajina u Horské chaty Portášky, www.portasky.
cz, www.snezkalanovka.cz, www.stezkakrkonoše.cz

Šťastné letní toulání přejí Tuláci 

Vyhlídková  jízda historických  automobilů  a motocyklů  zača-
la v Dobrušce a vedla přes Pěčín do Žamberka. Hlavní organizá-
tor, pan Šimko, oslovil děti z Kroužku mladých přátel myslivosti 
a ochrany přírody MSOH Rokytnice v O.h., zda by pro účastníky 
připravily několik zábavných úkolů.

V sobotu 27. dubna 2019 se členové a přátelé Automotoklubu 
Pěčín vydali na  tradiční  jízdu veteránů,  aby oslavili 250. výročí 
narození F. L. Věka. 

S TULÁKY NA VÝLETY

… do Krkonoš

Mladí myslivci
součástí jízdy veteránů

Pokračování na str. 16



Tak začaly při našich setkáních padat návrhy na zapeklité legis-
lativní  či  hádankové, myslivecko-motoristické  otázky.  Připravili 
jsme jich deset a k tomu malou poznávačku loveckých pomůcek 
a dančích shozů. Za odměnu měli naši členové možnost vyjet s ve-
terány do Muzea starých strojů a technologií v Žamberku. Po pro-
hlídce parních strojů, lokomotiv, automobilů a motocyklů byla pro 
nás akce u konce. Ne však pro celou jízdu. Ta se, za doprovodu 
vozidla VB, vydala zpět do Dobrušky.

Děkujeme  za  prima  odpoledne  prožité  s  nadšenci,  tentokrát 
technického oboru. 

Za mladé myslivce LH

Dokončení ze str. 15

ZNĚNÍ TAJENEK V TOMTO ČÍSLE

Bartošovické „odpadkobraní“

1. pečeti
2. Kunovice
3. beránek
4. Jan Hrubý
5. Metoděje

Odpadkobraním  jsme  nazývali  snahu  o  úklid  turistických 
cest a hradních zřícenin  jakožto  trampové v 70.  letech dvacá-
tého století. Totéž později konalo Hnutí Brontosaurus, vzniklé 
na popud časopisu Mladý svět.

V  sobotu  čtvrtého  května  z  iniciativy  několika  členů  nově 
vznikajícího  spolku  Magdaléna  v  Bartošovicích  pod  názvem 
Ledříčkova hlídka proběhla procházka po silnici na Panské Pole 
v doprovodu poníkového spřežení, jednoho minikoně a několi-
ka psů. V počtu asi devatenácti lidí včetně dětí, vybaveni ruka-
vicemi a pytli na odpadky jsme vyrazili do dosti chladného po-
časí. Naplněné pytle odstavené u silnice byly autem odvezeny 
do prostoru kontejnerů v Bartošovicích. Kolik těch pytlů bylo? 
Nespočet.  Zlikvidovat  černé  skládky  v místech  domů,  zboře-
ných po 2. světové válce a v protitankovém příkopu na Haničce 
není v našich silách, na to je potřeba technika. Za veselého po-
vídání jsme chvílemi brzdili provoz na silnici a milým překva-
pením  byla  účast  skupinky 
klientů  z  chráněného  bydle-
ní  Sdružení  Neratov  s  jejich 
asistentem.  V  cíli  u  hájov-
ny  Hanička  jsme  si  dopřáli 
na  ohýnku  opečené  buřty 
a  jiné  dobroty. A  dohodli  se, 
že  za  rok  se  bude  akce  opa-
kovat.  Nálada  byla  příjemná 
a veselá, nikdo to nebral jako 
práci nebo nutnou povinnost.

Text a foto: Petr Zámečník





ZABEZPEČTE SE
(3. DÍL)

Policie ČR připravila v rámci projektu „Zabezpečte se, 
chraňte majetek sobě i svým sousedům“ pro naše čtenáře pra-
vidla bezpečného chování a technického zabezpečení.

Co dělat, je-li byt nebo rodinný dům i přes tato opatření 
vykraden?

l Pokud při návratu domů občan přesto zjistí, že má rozlomený 
zámek, vysazené dveře z pantů, pootevřené okno, či střepy z roz-
bitého okna apod., je nejlepším řešením ihned zavolat linku 158. 
Policie  ČR  nedoporučuje  vstupovat  do  takového  bytu.  Přibývá 
případů,  že  jsou pachatelé ozbrojeni  a  jsou-li vyrušeni, neváhají 
střílet. Mnohem lepší službu prokáže občan kriminalistům, když 
vyčká jejich příjezdu v blízkosti domu a je schopen jim popsat vše 
potřebné (popis pachatele, směr jeho útěku, auto apod.).
l Občan by neměl manipulovat s předměty a byt uklízet dříve, 
než přijede policie. Policie ví, že nepořádek způsobil zloděj, který 
tam možná zanechal nějakou stopu.

2. Technické zabezpečení

   Na tato, vcelku jednoduchá bezpečnostní opatření, musí co nej-
dříve navázat vaše rozhodnutí o  technickém zabezpečení obydlí. 
Rozhodování  s  sebou  zákonitě  nese  celou  řadu  otázek,  na  které 
musíte znát uspokojivé odpovědi. Těmi základními jsou:
l Jak postupovat při nákupu zabezpečovací techniky?
l Kolik je třeba investovat finančních prostředků?
l Jak vybírat spolehlivou firmu, která bude techniku instalovat?
Odpovědi na tyto a další podobné otázky lze shrnout takto:

1.  Základem  jakéhokoliv  zabezpečení  objektu  jsou  správně 
aplikované mechanické zábranné prostředky.

2. Vyžádejte  si  více  nabídek  od  různých firem  (solidní  firmy 
je nabízejí bezplatně), nechte si vysvětlit vše, co je vám nejasné.

3. Dávejte přednost zabezpečovací firmě, která se prokáže pa-
třičnými oprávněními (koncese), je členem nějaké asociace či ce-
chu, provádí komplexní služby a má dobré reference.

4.  Požadujte  certifikovanou  zabezpečovací  techniku,  nezapo-
mínejte porovnat záruční a servisní podmínky jednotlivých firem.

5. Zajímejte se o vazbu zvolené certifikované techniky na po-
jistné podmínky pojišťoven.

6. Rozhodující by pro vás neměla být jen výše finančních po-
ložek  v  ceníku. Oceňte  i  seriózní  jednání,  nezvolte  firmu,  která 
pomlouvá konkurenci.

7. Využívejte existujících norem prevence kriminality při vý-
stavbě budov řady ČSN 14383.

8.  Využívejte  dalších  relevantních  informací  a  doporučení 
na dostupných webech – např. na www.mvcr.cz anebo www.pre-
vencekriminality.cz 

pplk. Mgr. Zuzana Pidrmanová
koordinátorka prevence
Policejní prezidium ČR

CYKLOBUSY
DO ORLICKÝCH HOR

Cyklobusy do turistických regionů jsou v letošním roce v pro-
vozu od 1. června do 29. září a budou jezdit každou sobotu a neděli 
a navíc také v páteční svátek 5. července. Po roce je k cyklobusům 
opět vydaný propagační materiál s mapou dostupný v  informač-
ním centru v Rokytnici.

Z  důvodu  rekonstrukce  komunikace  Říčky  v  Orlických  ho-
rách – Orlické Záhoří nebudou spoje zajíždět na výstupové místo 
na Mezivrší. 

ZS

SÝPKA – MUZEUM ORLICKÝCH HOR
Vás srdečně zve na

MUZEJNÍ NOC
tentokrát na téma hvězdy
15. 6. 2019 od 19 hodin

Hlavním  tématem  budou  hvězdy.  Můžete  se  těšit  na  komentované 
pozorování  noční  oblohy  s  profesionálními  astronomy  z Hvězdárny  
a planetária v Hradci Králové. Pro děti bude připravená  tvořivá díl-
na, ve které si budou moci vyrobit kaleidoskop, zahrajeme si kuličky  
a čáru, opečeme si buřty. Zajištěno bude drobné občerstvení a posezení 
při svíčkách pod ořechem.



Josef Vojtek a Inflagranti 
v Říčkách

Okrsková hasičská soutěž 
v Pěčíně

V pátek  4.  května  se  v Říčkách  v Orlických  horách  konal 
benefiční koncert, jehož výtěžek je věnován na obnovu tamní-
ho kostela. Hostem byl zpěvák Josef Vojtek a  trio  Inflagranti. 
I přes velmi chladné počasí navštívilo koncert kolem pěti sto-
vek diváků. Do kasiček se vybralo na dobrovolném vstupném 
téměř 77 tisíc korun a dalších 13 tisíc přišlo na účet kostela. 

Na  letošní  rok  Obec  Říčky  naplánovala  tři  benefiční  kon-
certy. Ten první proběhl už v zimě na Hromnice, kde v kostele 
vystoupil Sbor z hor, druhý byl právě zmíněný koncert Josefa 
Vojtka  a  Inflagranti  a  na  letní  prázdniny  se  plánuje  třetí  kon-
cert,  kde  v  kostele  zahraje  klavírní  trio  českých filharmoniků 
Amalia. 

Přispívat  na  obnovu  říčkovského  kostela  můžete  i  nadále 
na účet č. 5208751359/0800. Dosud se podařilo na kostele pro-
vést odvodnění obvodových zdí, opravit a natřít střechu, obno-
vit fasádu věže i celé lodě kostela, zprovoznit zvonění zvonu. 
V současné době se budou postupně osazovat nová okna a hlav-
ní dveře kostela.

Všem,  kteří  přispěli  jakoukoliv  částkou,  patří  velké  podě-
kování. Odměnou může být radost z pohledu na pěkný kostelík 
a také dobrý pocit z toho, že tu po naší generaci něco zůstane.

ZS

Na  dolíku  u  požární  nádrže  v  Pěčíně  se  konala  v  sobotu 
11.  května  okrsková  soutěž  v  požárním  útoku.  Zúčastnila  se 
mužstva  z  Pěčína,  Rokytnice,  Bartošovic,  Orlického  Záhoří, 
jedno ženské družstvo z pořádajícího sboru Pěčín a jedno smí-
šené z Rokytnice.

Soutěžilo se ve dvou kolech. První byla klasika, s rozkulo-
váním hadic a sáním z nádrže, nikoliv z kádě, jak bývá při sou-
těžích zvykem. Druhé kolo se pak běželo stylem „sport“. Sou-
čet výsledných časů obou kol určil vítěze. Tím bylo družstvo 
z Rokytnice, druzí byli rovněž Rokytničtí, třetí Orlické Záhoří, 
čtvrtý  Pěčín,  páté  Bartošovice.  Ženské  družstvo  bylo  první, 
protože  nemělo  soupeře.  Po  soutěži  se  zúčastnění  ještě  dobře 
pobavili.  Počasí  přálo,  déšť  se  spustil,  až  když  bylo  všechno 
uklizené. Zástupci ze všech sborů se shodli na tom, že je stále 
těžší postavit na určitý den závodní družstvo, o nácviku a tré-
ninku ani nemluvě. Dnešní uspěchaná doba a hlavně směnování 
rozhodně  nepřispívají  ke  spolkové  činnosti  ani  dobrým  vzta-
hům mezi lidmi. Přesto doufám, že se příští rok zase sejdeme!

ZS

XII. ORLICKO – BYSTŘICKÝ POHÁR
mezinárodní cvičení hasičů s ukázkou techniky

17. července 2019 od 13 hodin
v Orlickém Záhoří
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